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בואי נעשה. לסכום העמלות שסוכמו מראש  על ידי הממשלות

,כן, פילוט, כן, ממשלת ישראל לקחה על עצמה. סדר בדברים

עמלות, כן, להביא עובדים זרים מסרילנקה  וזאת על מנת למנוע

.תיווך שהיו נהוגות

שהיו נהוגות למשל נזכיר כאשר עובד מסין מגיע:  קרן נויבך 

,הוא משלם משהו כמו עשרים וחמישה אלף דולרים כעמלת תיווך

סכומים באמת מטורפים שלא ברור לי איך הם יכולים להחזיר

נביא, ולכן התקבלה החלטה לא נביא יותר עובדים מסין, אותם

כי את זה אפשר לעשות ישירות שם מול, עובדים מסרילנקה

.הממשלה וזה לא איזה שהם ציידי גולגולות כאלה סוחרי אדם

והממשלה לקחה על עצמה את הליך גיוס. יפה:  ד רון סייג "עו

.דמי תיווך, אמרתי, בין היתר על למנוע, העובדים בארצות מוצאם

הפרה את ההסכם ולא פיקחה על. בפועל ממשלת ישראל כשלה

אנשים שילמו דמי תיווך. דמי התיווך סליחה, תשלום דמי הביטוי

אין לי את, יכול להיות לא בידיעתה, ויכול להיות בידיעתה

אבל  אנשים שילמו כסף והיום הלקוח שלי יודע, ההוכחות לכך

.הוא שילם כסף לנציג ממשלת סרילנקה, למי שילם

?כמה כסף הוא שילם:  קרן נויבך 

זה סכום.  הוא שילם אלפיים חמש מאות דולר:  ד רון סייג "עו

אסטרונומי בשביל עובד שהוא לא יכול להרוויח את זה בחוזה של

הבטיחו לו שלושת אלפים, וכאן הוא קיבל בארץ, חצי שנה עבודה 4037807 מתוך   8עמוד  2



בפועל הוא קיבל שלושת אלפים מאתיים, שמונה מאות ועשר

.וימי עבודה ימים גשומים למשל גם לא שילמו לו. ארבעים

המדינה אחראית כמעבידה ומעסיקה לשלם את הכסף הזה לעובד

כן, העובד הזה שילם כסף. למרשי,שלי

את מבינה, אורלי. הנקודה ברורה. הנקודה ברורה:  קרן נויבך 

?מה קורה פה

אני מבינה את זה במישור היותר רחב של:  אורלי וילנאי 

.אנחנו מדינה של סוחרים בבני אדם באופן ברור, קרן. התמונה

זה סחר מודרני באיצטלה של ניסיון לספק, זאת עבדות מודרנית

עבודה לאנשים או לתת את המקצועות הפחות נחשבים לכאלה

אבל בשורה התחתונה כבר יותר מעשור. שרוצים לעשות אותם

ואם זה לא הסרילנקים זה, אנחנו סוחרים באופן רשמי בבני אדם

אחרים והם מנסים בכל דרך לעשות כסף על גבם והדבר הזה

הוא מסרס את החברה הזאת בכל, חייב להיפסק והוא יכול

.מישור אפשרי

רק בינואר האחרון, תראי, אבל תראי מה קורה:  קרן נויבך 

מתקבלת עוד פעם ההחלטה להביא עוד שמונת אלפים עובדים

עכשיו זה מסרילנקה ולא מסין והקבלנים מתלוננים, מסרילנקה

כי העובדים מסרילנקה לא עובדים מספיק, שלא מביאים מסים

אף אחד בכלל לא מעלה על דעתו לפנות לשוק המקומי. טובים

זה בכלל לא קיים. כדי להעסיק אנשים שיעבדו בתחום הבנייה 4037807 מתוך   8עמוד  3



זה כל כך מוטמע בתוך המערכת של להביא את. במחשבה

.העובדים מבחוץ

זה מוטמע בדיוק כמו שאנחנו כבר הופכים אותם:  אורלי וילנאי 

,יש לי פיליפינית, הלוא היום מדברים במונחים של. לחפץ

,הם אלא אנשים,  זאת אומרת זה כזה. כשמדובר באישה מנפאל

הם פונקציה שקיימת  בתוכנו ואני לא מצליחה להבין את ההגיון

מדינת ישראל משלמת מחיר הרבה יותר כבד כלכלי ומוסרי. הזה

אם יקחו את כוח האדם שנמצא.  על הבאתם של האנשים האלה

כאן והוא נמצא ורובו עובד היום בשכר רעב בגלל ששוק

בעקבות מה שאנחנו, התעסוקה הידרדר בעקבות העבודה הזרה

יתנו, יסבסדו את עבודתם, אם יקחו אותם כאן. הבאנו על עצמנו

להם תוספת זה יעלה פחות באופן משמעותי מאשר המחיר שאנחנו

אני לא מצליחה. משלמים בעבור הסחר הזה וההתנהלות הזאת

בעבר זה. להבין למה הממשלות לדורותיהם לא עוצרות את זה

לפני הפלסטינים שלקחנו אותם גם הם היו סוג של. לא היה ככה

.עבדים הייתה כאן עבודה עברית ואפשר וחייבים לחזור לזה

אני רוצה. בואי תישארי אתנו על הקו. קי.או. כן:  קרן נויבך 

נגיד. לשמוע את התגובה הרשמית של משרד הפנים בהקשר הזה

מנהלת אגף תאגידים, בוקר טוב לעורכת הדין תהילה לוגר פרימן

ולשכות פרטיות במנהל שירות למעסיקים ולעובדים זרים ברשות
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.קרן, בוקר טוב:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

.אתם מכירים אותה, התביעה הזאת. בוקר טוב לך:  קרן נויבך 

הגיעה לידיעתנו ביום חמישי האחרון:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

.כן

אגב אני? למה נוצר מצב כזה, למה יש מצב כזה:  קרן נויבך 

,רק שומעת את המשכורת העתידית של אותו עובד מסרילנקה

שהוא משלם עמלה של, שלושת אלפים שמונה מאות שקל בחודש

הרי ברור שאין כאן שום העסקה. אלפיים חמש מאות דולר

.ברור שיש כאן העסק מנצלת, רצינית מסודרת נקייה

זה ברור שהוא לא יוכל לעזוב במועד כי הוא:  אורלי וילנאי

.חייב כסף

.כן:  קרן נויבך 

אני בהמשך לדברים שכבר. טוב:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

במשך השנים מדינת ישראל נחשפה לתופעה, נאמרו על ידך אורלי

מאד מכוערת שבמסגרתה נגבים מעובדים זרים שבאים לישראל

כדי להילחם בתופעה הזאת מדינת. דמי תיווך בסכומי עתק

2005ממשלת ישראל החליטה בשורה של החלטות החל משנת 

שהבאת עובדים זרים לישראל תיעשה אך ורק באמצעות הסדרים

מדובר,  עכשיו. בילטרלים מול מדינות המוצא של העובדים הזרים

והוא, בתופעה קשה מאד שגם מבקר המדינה עמד עליה לא אחת
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הוא אמר שהלחץ הזה להביא עובדים זרים מגביר את. ל"ובחו

,עכשיו מדובר בתופעה מאד מאד קשה. הלחץ על פקידי הממשלה

בדיוק בשביל זה כרתנו הסדר. בדיוק בשביל זה אנחנו פה

בילטרלי עם ממשלת סרילנקה להבאת שלוש מאות עובדים

ולכן כשיש הסדר, עכשיו. סרילנקים לפילוט בענף החקלאות

,עכשיו אגב שלא הוכחו, בילטרלי  ואנחנו נתקלים בתלונות כאלה

אנחנו פונים לממשלת סרילנקה ורוצים לברר אתה, יש לנו כתובת

מדובר בתופעה, עכשיו אם לפני הפילוט אנחנו. את התלונה הזאת

,כללית רחבה שבה כל העובדים שנכנסו לישראל שילמו דמי תיווך

תלונה אחת שאגב גם לא, כאן אנחנו מדברים על תלונה מקומית

.רק דרך התביעה שהגיעה לידיעתנו, הגיעה אלינו באופן ישיר

.אנחנו נברר את התלונה הזאת

?אבל למה צריך לייבא אותם בכלל:  אורלי וילנאי 

?מה:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

למה חיילים יוצאי? למה צריך לייבא אותם לכאן:  אורלי וילנאי 

צבא משוחררי צבא שבאמת נלחמו ובתנאים מאד קשים לא יכולים

למה צריך את. לבוא לעבוד בחקלאות בעבור שכר מאד מאד גבוה

?זה

העובד, כאן אנחנו, אגב כל ההחלטות:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

שאנחנו מדברים עליו שהגיש את התביעה הוא עובד שהגיע
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אבל גם ההחלטה לגבי ענף. זה עובדים זרים בענף הבניין, אלפים

 היא משולבת עידוד תעסוקת ישראלים ומכסות2011הבניין מיולי 

.עובדים זרים בענף הבניין

.אבל זה לא קורה, כן:  אורלי וילנאי 

הממשלה מנסה בו זמנית לעודד:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

האמת שאת לא הכתובת כי את לא, טוב, אבל איך:  קרן נויבך 

מקבלת את ההחלטות בממשלה ובאמת את רק מיישמת את החוק

לכאן ולכאן ואת לא זאת שקיבלת את ההחלטה להביא שמונת

אגב אומרים לנו גם האנשים שעוסקים בסיפור. אלפים איש

הספציפי הזה שעובדים זרים מפחדים להתלונן לממשלת סרילנקה

כלומר  את גם מתעסקת. כי כשהם יחזרו לארצם יפגעו בהם

שאת לא יודעת מה, מראש עם מדינה שאין בה זכויות אדם

שזה שהמקום היחידי שעובד יכול לנצל את זכויותיו, יקרה לעובד

כי בסרילנקה הוא כנראה לא יקבל אפילו, החוקיות זה כאן אצלנו

?נכון, את מודעת לזה. את הייצוג המשפטי שהוא זוכה לו כאן

אבל במסגרת ההסדר נקבע מנגנון:  ד תהילה לוגר פרימן "עו

בין היתר היה פרסום. שמטרתו לפקח על גיוס העובדים הזרים

הם הקימו מאגר, קו חם לתלונות העובדים, פומבי של ההסדר

זאתר אומרת אנחנו, נערכה הגרלה,ביחס של יותר מאחד לשלוש

אבל אם. עשינו הכל במסגרת ההסדר כדי למנוע את הנושא הזה
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.שיכול להיות שגבו מהעובדים דמי תיווך אנחנו נבדוק את זה

.בדיוק בשביל זה יש הסדר

.אנחנו נסיים בשלב הזה, חברים, טוב:  קרן נויבך 

.אני חייב להגיב, קרן:  ד רון סייג "עו

.ממש בקצרה עורך דין סייג:  קרן נויבך 

דיברתי על הכתבה שהייתה ביום. ממש בקצרה:  ד רון סייג "עו

שממשלת ישראל תפנה לממשלת, וגבירתי כרגע אמרה, שישי

זה דומה זה, הרי לא יתכן דבר כזה. סרילנקה לבדוק את זה

,ממש זה דומה לשאני אפנה למשפחת פשע ואני אגיד להם

אני, תשמעו, ואחד האנשים יפנה ויגיד. אתם תגבו כך וכך, תשמעו

הבחור, תשמעו, שילמתי יותר ואז אני אפנה למשפחת פשע להגיד

הבן, לפנות. לא יתכן דבר כזה. מה עושים איתו, הזה שילם יותר

.הוא פוחד שיאונה רע למשפחתו, אדם פוחד הוא מתחבא

הנקודה. שנמצאת בסרילנקה. הנקודה ברורה. כן:  קרן נויבך 

טוב זה חלק מהעניין בלהעסיק אנשים  ממדינות שבהם. ברורה

.זכויות אדם לא נשמרות בכלל

.בדיוק:  ד רון סייג "עו

אנחנו נעקוב ספציפית אחרי המקרה הזה וגם בכלל:  קרן נויבך 

אני רוצה מאד להודות לשניכם אורלי. אחרי העניין העקרוני

עורכת הדין תהילה לוגר פרימן ועורך הדין. תודה רבה לך, וילנאי
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